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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z mimoriadneho 28. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 29. marca 2022 

(online) 
 

Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – 
Ťahanovce Ing. Ján Nigut. Rokovanie sa uskutočnilo online formou prostredníctvom 
videokonferencie cez aplikáciu Teams.  
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo online zúčastnených 17 členov 

Rady starostov, z toho 3 štatutári mestských častí mali na rokovaní za svoju 
neprítomnosť zúčastnených svojich zástupcov, a to: MČ Sídl. KVP, MČ Myslava a MČ 
Krásna. V zmysle Rokovacieho poriadku Rady starostov bola Rada starostov 
uznášaniaschopná.  

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke, ktorá spolu s potrebnými dokumentami 
bola zaslaná elektronicky. Opýtal sa členov Rady starostov, či majú pripomienky ku 
programu rokovania a či ho chcú aj doplniť.  
Zo strany starostov MČ žiadne návrhy a podnety neodzneli, preto dal hlasovať 
o programe. 

 (pozn.: hlasovalo sa aklamačne – prihlásením sa do četu) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 14, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program Rady starostov si schválili. 

Privítal na rokovaní RS primátora mesta Košice p. Polačeka, vedúcu oddelenia 
sociálnych vecí p. Dudovú a jej kolegyňu p. Weiss, zástupcov spoločnosti agentúry 
AMADEUS p. Ďuriša a p. Tothovú, splnomocnenca mesta Košice pre pomoc Ukrajine 
p. Dohoviča. 

- - - 
 
Bod č. 1 a č. 2 
Lex Ukrajina - príspevok na ubytovanie odídencov v dočasnom útočisku  
Diskusia k plánovanému koordinovaniu financovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Rada starostov bola zvolaná vo veľmi krátkom čase, ale 

nakoľko Vláda SR v zrýchlenom konaní schválila balík zákonov Lex Ukrajina, je 
potrebné sa vyjadriť, resp. si povedať, či navrhnú zmenu štatútu, aby tam mohli byť 
položky o dočasnom útočisku utečencov ako takých alebo budú súhlasiť s predloženým 
znením a slovo obec paušálne nahradia slovným spojením mestská časť alebo či si to 
rozdelia na malé a veľké mestské časti. Dodal, že zákon začne platiť od 1. apríla 2022. 
Požiadal p. primátora, aby urobil úvod do diskusie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak, ako už v úvode bolo povedané, zákon Lex Ukrajina začne 

platiť v piatok, t.j. 1. apríla a všetci tí, ktorí prenajímajú svoje nehnuteľnosti odídencom 
– utečencom, zjednodušene povedané, potrebujú vedieť, kde majú odovzdať zmluvu 
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a predmetné výkazy. Všetky informácie, resp. podmienky poskytnutia príspevku za 
ubytovanie boli starostom elektronicky zaslané a s tým súvisia hlavne administratívne 
úkony, pretože to bude vyžadovať vyhodnocovať zmluvy a následne pripraviť výkazy, 
ktoré treba v lehotách odosielať ministerstvu – ide o zákonom dané lehoty. Suma za 
poskytnutie ubytovania pre odídenca (osobu) staršiu ako 15 rokov je 7 Eur za noc a pre 
mladšiu ako 15 rokov je suma stanovená na 3,5 Eur za noc. Sú určené aj maximálne 
sumy na mesiac podľa počtu izieb. Ako už bolo spomenuté, na základe odovzdaných 
hromadných výkazov ministerstvo pošle peniaze, ktoré následne treba zaslať tým, ktorí 
pomohli s ubytovaním, teda vlastníkom nehnuteľnosti. Povinnosť vzniká aj samotným 
odídencom – utečencom, nakoľko sa musia hlásiť na úrade, že existujú a skutočne sú 
v danej nehnuteľnosti ubytovaní. Hlavným cieľom je, aby sa dohodli, ako to v meste 
Košice budú robiť, či si teda tento proces budú manažovať mestské časti alebo nie. 
V prípade, že áno, že chcú, musia veľmi rýchlo nájsť proces, aby mestským častiam 
mohli mandát dať. Uviedol, že podľa predbežných dostupných informácii môže byť od 
800 do 1000 prenajímateľov - poskytovateľov ubytovania, čo v priemere pri veľkej 
mestskej časti môže predstavovať spracovať 100 zmlúv a pri malých MČ to bude 
v jednotkách, prípadne v desiatkach. Dodal, že obce od štátu dostanú zákonom 
prenesený výkon štátnej správy, za ktorý nie je žiadny peniaz. Diskutujú o tom aj na 
Zdužení miest a obcí SR, aké budú s tým spojené náklady, ale v tejto chvíli nemajú 
druhú stranu pre diskusiu. Ministerstvo nereaguje, čiže všetko je otvorené. 

 
p. Dudová, vedúca odd. sociálnych vecí – Doplnila, že na strane obce, čo sa týka zmluvy, nie 

je povinnosť vyzývať prenajímateľov nehnuteľností na to, aby si uplatnili nárok na tento 
príspevok. Povinnosť je na strane prenajímateľa objektu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Uviedol, že celý proces je v zmysle zákona nastavený 

na nasledujúce 3 mesiace, t.j. do 30.6.2022. Čiže dovtedy si prenajímatelia budú vedieť 
to nárokovať. Čo bude ďalej, či sa zákon napr. bude predlžovať, to v tejto chvíli 
nevedia. Tiež aj odídenci – utečenci musia svoj doklad s označením „dočasné útočisko“ 
preukazovať úradom, ktorý to budú preverovať v databáze štátu.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. Zároveň sa opýtal, či mestská časť bude 

mať povinnosť predmetné zmluvy zverejňovať na webstránku tak, ako to má za 
povinnosť pri iných výkonoch.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, pretože nájomná zmluva bude predstavovať vzťah medzi 

utečencom a vlastníkom objektu, čiže tu nejde priamo o vzťah samosprávy.  
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Je toho názoru, že ako mestská časť 

vie v tomto mestu pomôcť a si to sprocesovať. Samozrejme, pokiaľ budú hlasovať tak, 
že väčšina starostov s tým bude súhlasiť. Bude hlasovať podporne. Opýtala sa na proces 
preplácania peňazí, ako to bude prebiehať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ide o kombináciu viacerých ministerstiev, ale celé to bude 

procesovať ministerstvo vnútra. Lehoty sú určené zákonom. 
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Skonštatovala, že ak správne 

porozumela, peniaze sa prenajímateľovi zaplatia až vtedy, keď prídu od štátu.  
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Mal otázku, že ak zákon Lex Ukrajina platí od 1. apríla 
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2022, tak sa budú brať do úvahy pre poskytnutie príspevku na ubytovanie za mesiace 
marec, apríl, máj a jún? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Žiadosť môže byť podaná od vypuknutia vojny, t.j. od 24. 

februára 2022. Tieto februárové dni budú zahrnuté vo výkaze za mesiac marec, ktorý sa 
odovzdá v apríli v lehote, ktorá je určená zákonom.   

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Čiže 4-krát to bude musieť určený pracovník vykonať, 

tzn. skontrolovať všetky potrebné náležitosti, čo pri spracovávaní napr. 100 žiadostí 
mesačne bude vyžadovať 5 plných pracovných dní. A ako to budú overovať, 
kontrolovať? 

 
p. Dudová, vedúca odd. sociálnych vecí – Uviedla, že táto otázka bola z úrovne magistrátu 

zaslaná na ministerstvo vnútra a znela: Aké sú povinnosti obce v zmysle overovania 
prijatých dokumentov na kontrolu? Či bude postačovať čestné vyhlásenie žiadateľa 
alebo obec bude mať povinnosť kontrolu vykonať, pretože zo zákona táto povinnosť 
obci nevyplýva. Zatiaľ si to vykladajú tak, že námatkovo skontrolovať môžu, ale presnú 
odpoveď z ministerstva, resp. usmernenie bude ešte len doručené. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, že na základe akého 

zmluvného vzťahu bude mestská časť preplácať finančné prostriedky?  
 
p. Dudová, vedúca odd. sociálnych vecí – Na základe zákona.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Opýtal sa, ako v tomto celom systéme bude 

kontrolovaná alebo sledovaná duplicita prípadných žiadostí? 
 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Reagovala na p. Vrchotu a uviedla, že ak obec zašle prehľad 

– výkaz na ministerstvo vnútra, tak ministerstvo má povinnosť skontrolovať, či každý 
odídenec nepoberá nejaký iný príspevok. Čiže toto má kontrolovať ministerstvo vnútra. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, či podpora – príspevok od štátu sa týka 

aj právnických osôb, ktoré pôsobia na území mesta, resp. ich ubytovacie zariadenia? 
 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Reagovala na p. Balčíka a uviedla, že samosprávy sa budú 

týkať iba tie zariadenia, ktoré nepodnikajú na základe živnostenského oprávnenia. 
Hotely, penzióny a pod. budú riešené cez ministerstvo dopravy.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa na vzory zmlúv a výkazov, či budú 

k dispozícii čo najskôr, resp. aby sa čo najskôr doručili starostom MČ. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tieto vzory budú hlavne uverejnené na ministerských stránkach 

a tam treba aj ľudí – poskytovateľov ubytovania nasmerovať. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Mal otázku, či starostovia vypracované výkazy 

budú zasielať na Okresný úrad v Košiciach? 
 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Nie, výkazy treba zasielať priamo na Ministerstvo vnútra SR 

v Bratislave, a to pošle finančné prostriedky, ktoré treba následne poukázať do 5-tich 
dní prenajímateľom od ich doručenia.  
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p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Výkazy bude možné spracovať 

elektronicky? Pretože to by bolo najideálnejšie.  
 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – V zákone je uvedené, že forma nie je daná a v zákone sa to 

cituje ako „Prehľad o uplatnených príspevkoch“ a čo všetko to má obsahovať. Vyžaduje 
sa pečiatka, dátum, podpis oprávnenej osoby, preto predpokladá, že by to bolo možné 
cez portál e-Slovensko, aby to malo formu originality. Dodala, že na všetky okolnosti, 
otázky ešte nie sú odpovede a tiež očakávajú usmernenia od ministerstva. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V tejto súvislosti, že je veľa otázok 

a odpovede sú zatiaľ v dohadoch, resp. žiadne, navrhol by, aby sa starostovia ešte raz 
stretli k tejto téme, aby sa vyhli chaosu, čo a ako sa má robiť, lebo teraz nemajú 
dostatočné informácie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Balčíka a uviedol, že treba sa postaviť k tomu tak, 

že v prvom rade je to agenda štátu a teda sa očakáva, že štát najneskôr vo štvrtok (31.3.) 
usmerní občanov čo majú robiť v piatok (1.4.). Štát si má zobrať to bremeno 
a komunikovať so samosprávami a občanmi. Zároveň dodal, že čo sa týka dohadov, tak 
najviac informácii majú práve Košice. Situácia je momentálne taká, že nie je tu čas na 
čakanie, pretože procesy majú byť nastavené tak, aby zákon, ktorý má platiť 1.4., mohli 
realizovať. Áno, otázky starostov mesto môže ministerstvu spoločne zaslať, s tým vedia 
pomôcť.  

 
p. Dudová, vedúca odd. sociálnych vecí – Doplnila, že v zmysle schváleného a podpísaného 

zákona Lex Ukrajina je všetko zrejmé, pretože ten už popisuje, čo do výkazu treba dať. 
Taktiež je zrejmé čo má zmluva mať, resp. obsahovať, pretože bola zverejnená vzorová 
zmluva. Čiže čo bude obsahom spomínaných prehľadov, to už dnes vedia a bolo to 
elektronicky starostom zasielané. A akú formu bude mať výkaz, či to bude excelová 
tabuľka, teraz to nevedia, ale predpokladá, že zajtra, keď sa ku zákonu schváli aj 
vyhláška, bude forma jednotlivých tlačív veľmi skoro zverejnená. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Opýtal sa, že v prípade, ak by tento proces nerobili 

mestské časti, ale mesto, či je predstava, ako by sa postupovalo a akú úlohu by v tom 
mali mestské časti čo sa týka REGOB-u? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Vrchotu a uviedol, že nie, nemajú a nemajú ani 

prístup do REGOB-u. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Obec je oprávnená vykonávať kontrolu nároku poskytnutia 

príspevku – nevie si predstaviť, ako mesto by malo kontrolovať 22 mestských častí?  
 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Reagoval na p. primátora, ktorý v úvode hovoril 

o manažovaní procesu. Otázka teda nie je o tom, že kto to má manažovať, resp. či to 
chcú MČ, lebo podľa stále platného zákona o meste Košice, sa uvádza, že obcou je 
mesto Košice. A v zaslaných materiáloch vo veci zákona Lex Ukrajina sa taktiež 
spomína obec a nie mestské časti. A mesto zastrešuje Magistrát mesta Košice, ktorý má 
dnes rekordný počet zamestnancov a preto nevidí dôvod, aby si proces manažovalo 
mesto Košice. Obec rovná sa mesto Košice. Zákon buď platí alebo nie. Nemajú sa čo 
dohadovať. 
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p. Polaček, primátor mesta: V úvode bolo povedané, či mestské časti chcú alebo nie. Mesto si 

uvedomuje, že ide o prácu v samospráve a keby o tomto so starostami nekomunikovali, 
ale by sa rozhodli, tiež by mohol byť z toho oheň na streche. Podotkol, že seriózne 
k tomu mesto pristúpilo, oslovilo a komunikuje s MČ, aby si povedali, či vedia zmeniť 
Štatút mesta a právne to nastaviť. A áno, nebude to jednoduché, pretože proces je 
komplikovaný, ide o nový zákon, je s ním nulová skúsenosť a ako už spomenul, 
konzultovalo sa o tom na rôznych úrovniach samosprávy aj v rámci krajiny, aj 
v združeniach a nie je na to jednoznačná odpoveď. Určite otázka stojí, či to mestské 
časti vnímajú ako zmysluplné pre MČ, alebo či to vnímajú ako pomoc Ukrajine alebo 
vlastníkom bytov, aby sa dostali rýchlejšie a efektívnejšie k svojim peniazom. Dodal, že 
určite budú radi, ak mestské časti vstúpia do procesu, pretože to bude predstavovať 
zjednodušenie systému, ak sa to atomizuje na 22 MČ.  

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ku otázke, či mestské časti chcú 

lebo nie uviedol, že nastavený tu je tento proces tak, že na základe informácii, ktoré 
dnes predbežne majú a ktoré si naštudovali, sú mestské časti schopné to zrealizovať aj 
na základe tých vecí, ktoré im ešte formálne budú poskytnuté. A čo sa týka toho, či sú 
mestské časti obcou alebo nie uviedol, že na mestské časti je napr. prenesený výkon 
miestnej štátnej správy čo sa týka ohlasov, čo možno považovať za odpoveď, že 
mestské časti môžu vnímať, že majú postavenie obce. Myslí si, že dokážu si vnútorné 
procesy v MČ nastaviť tak, aby túto agendu vedeli zrealizovať. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Navrhol by, aby sa Rada starostov stretla vo štvrtok 

(31.3.) a vtedy si povedia, ako definitívne budú postupovať, lebo predsa si musia aj 
starostovia preveriť, či ich úradovne to dokážu kapacitne celé aj poňať. A skonštatoval, 
že tu nejde o službu týkajúcu sa pre všetkých občanov mestskej časti, len pre 
niektorých. Preto je otázka, či teraz MČ alebo mesto Košice má toto riešiť ako jednu 
z hlavných úloh. Ničomu inému sa na úrade v posledných dňoch a týždňoch 
zamestnanci momentálne nevenujú, iba študovaním zákona Lex Ukrajina a neriešia 
štandardný chod samosprávy. Áno, mestské časti sú bližšie ku obyvateľom, deklarujú, 
že chcú poskytovať kvalitné služby obyvateľom, ale starostovia zodpovedajú za svojich 
zamestnancov a tí budú vykonávať prácu navyše, pretože to nebude ich štandardným 
výkonom pracovnej činnosti. Budú to mať nariadené zákonom alebo svojim priamym 
nadriadeným, čo samozrejme znamená, že im prináleží nejaká odmena. Alebo aj im, ako 
mestským častiam, pretože ak sa rozdávajú zo štátu peniaze, tak prečo nedostanú aj 
obce za tú činnosť, ktorú reálne vykážu? Ešte raz navrhol, aby sa vo štvrtok ešte raz 
v tejto veci stretli, kedy si definitívne povedia, či to budú z procesovať, lebo myslí si, že 
na veľkých MČ by to vedeli. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Čo sa týka malých MČ a konkrétne MČ Kavečany 

môže povedať, že má dobrý prehľad o tom, kto a v akom dome ubytováva Ukrajincov, 
preto znalosť miestnych pomerov je z tohto pohľadu obrovskou výhodou. Čo sa týka 
manažovania a verifikácie ubytovania zo svojho pohľadu to vidí tak, že to je 
zvládnuteľné, samozrejme je si vedomý toho, že z hľadiska výkonu práce, to bude 
zaberať čas, ale i napriek tomu, je ochotný do toho ísť – chce byť nápomocný. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Súhlasí s názorom predrečníka aj s tým, čo povedali 

starostovia veľkých MČ samozrejme vrátane určitej možnosti istej kompenzácie 
nákladov, ktoré by v touto činnosťou vznikli mestským častiam a na základe poznania 
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stavu v MČ, môže zodpovedne povedať, že si to budú vykonávať a manažovať samy. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Mal otázku, že v prípade, že si túto 

činnosť zoberú na seba mestské časti, môžu napr. odmietnuť žiadosť prenajímateľa, 
ktorý príde z veľkej MČ vybavovať žiadosť do malej MČ? Ako to bude, lebo REGOB 
s tým nemá nič spoločné. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Zrejmé to bude záležať, kde sa bude nachádzať daný 

objekt – nehnuteľnosť (byt, dom). 
 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Doplnila informáciu, že dôležité bude to, aby tá daná 

nehnuteľnosť, ktorú občan poskytuje na ubytovanie pre odídencov sa nachádzala na 
území mesta. Čiže to, kde má trvalý pobyt vlastník nehnuteľnosti, tak to nehrá rolu. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Nikoho do diskusie nevidel prihláseného, preto sa opýtal 

starostov, či pristúpia ku hlasovaniu alebo si to nechajú na štvrtok? 
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Navrhuje hlasovať teraz, lebo čo sa už 

do štvrtka zmení? Skonštatovala, že ako starostovia zvládli oveľa horšie veci, ako toto 
a podľa jej názoru, budú samy prekvapení, že koľko tých žiadateľov príde. Určite to 
nebude v tisíckach. Opýtala sa preto kolegov starostov, ako sú k tejto veci nastavení, či 
sa budú ešte raz k tomu stretávať? 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Doplnil, že by bol rád, keby aj k tomu dôvetku si povedali, 

aby aj mesto Košice vedelo spracovateľovi zákona – vyhlášky upovedomiť, aby tam 
bola spomenutá mestská časť, resp. mestské časti Košíc v poznámke pre obec. Aby to 
bolo jasné a ministerstvo to bralo vážne a nezabúdalo na nich, že budú partnermi pre 
komunikáciu. 

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ak v Bratislave to budú mestské časti vedieť 

robiť, tak aj v Košiciach budú musieť. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Všetky otázky, ktoré starostovia majú, sa zosumarizujú a z úrovne 

mesta zašlú na ministerstvo a ich odpovede si následne povedia na spoločnom stretnutí, 
ktoré si môžu zvolať aj menej formálne.  

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Uviedla, že podstatná je tá skutočnosť, 

že peniaze MČ nevyplácajú prenajímateľom a žiadateľom hneď, ale až kým ich 
ministerstvo nezašle na MČ a budú pripísané na účet. 

 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Aby starostovia mali 100-percentné informácie ohľadne 

finančných prostriedkov a lehôt, ministerstvo ich má aj podľa zákona zaslať do konca 
mesiaca. Čiže na základe odoslaného výkazu, ktorý obec zasiela do 15. dňa v mesiaci na 
ministerstvo, následne ministerstvo financie zasiela koncom mesiaca a do 5-tich dní 
peniaze sa preposielajú prenajímateľovi objektu. Čiže prvé fin. prostriedky by sa mali 
podľa toho refundovať 5. mája.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, či prenajímateľ objektu si môže vybrať 

spôsob vyplácania fin. prostriedkov v zmysle alternatív, buď suma na osobu a noc alebo 
si môže zvoliť preplácanie za obytnú miestnosť, resp. miestnosti? Ako to je? 
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p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Nie, to nie sú alternatívy, ale čo sa týka sumy, ktoré sú dané 

na obytné miestnosti, tak tie predstavujú maximálne sumy. Tzn., že každý prenajímateľ 
si sumu vyrátava na dospelú osobu 7 Eur na noc a pre osobu do 15 rokov 3,5 Eur na 
noc. Ak by napr. v danej miestnosti ubytoval 20 ľudí, nemôže si požiadať viac, ako 
o 500 Eur na jednu obytnú miestnosť.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: To znamená, že ak správne počíta, že ak v jednej 

obytnej miestnosti budú ubytované 3 dospelé osoby celý mesiac, tak suma 7 Eur krát 30 
dní krát 3 predstavuje 630 Eur, ale prenajímateľovi sa preplatí iba tých stanovených 
maximálnych 500 Eur, ktoré predstavujú sumu za jednu obytnú miestnosť. 

 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – Áno. 
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Akým spôsobom budú MČ zisťovať to, že daná 

nehnuteľnosť má koľko izieb? Aby teda vedeli správne posúdiť tú oprávnenosť pri 
administratívnej kontrole? 

 
p. Weiss, odd. sociálnych vecí – V tom sa musia spoľahnúť na vlastníka nehnuteľnosti, ktorý 

ku svojej žiadosti o poskytnutie príspevku odovzdáva aj čestné prehlásenie, že 
nehnuteľnosť spĺňa účely bývania a v zmluve uvádza počet obytných miestností. Je to 
jeho zodpovednosť, že koľko obytných miestností uvedie.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Informoval členov Rady starostov, že telefonicky sa 

spojil s firmou Garant Partner legal s.r.o., ktorá zasielala nejaké usmernenia ku Lex 
Ukrajina a podľa nich je obcou mesto Košice a nie mestské časti.   

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Aj preto mal pripomienku, aby dali buď tvorcom zákona 

alebo minimálne spracovateľovi vyhlášky, aby tam mestské časti boli uvedené, že chcú 
vypomôcť mestu. 

 Opýtal sa, či môže predložiť hlasovanie, či si odsúhlasia procedurálne, aby sa stretli vo 
štvrtok a vtedy sa ku balíkom Lex ukrajina vyjadria, resp. môže považovať názor p. 
Karabina za menšinový a budú hlasovať podľa návrhu p. Kovačevičovej? 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: A aké sú návrhy na uznesenia? 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Požiadal p. Kovačevičovú, aby predniesla svoj návrh. 
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Áno, navrhuje aby hlasovali, či sú za 

to, aby mestské časti procesovali systém spracovania výkazov na mestských častiach.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal o tom hlasovať. 
 (pozn.: hlasovalo sa aklamačne – prihlásením sa do četu) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 10, proti: 0, zdržali sa: 3, nehlasovali: 3 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie neprijali, nakoľko je potrebný 

súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých členov Rady starostov. (pozn.: hlasovanie sa 
vyhodnotilo priamo počas videokonferencie) 
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p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: Vyjadrila sklamanie nad výsledkom 
hlasovania, pretože dlhodobo mestské časti bojujú o kompetencie a toto mohli v pohode 
zvládnuť.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Možno vo veľkých MČ to personálne 

nebudú mať problém zvládnuť, ale v jeho MČ má na úrade jeden a pol človeka. 
 Opýtal sa, na druhý návrh uznesenia RS, ktorý predložil p Ténai, aby sa stretli vo 

štvrtok. Ide sa hlasovať? 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Pravdepodobne nebudú túto agóniu naťahovať, pretože aj 

mesto sa potrebuje vyjadriť a prispôsobí sa situácii a mestské časti bude kontaktovať 
iným spôsobom kvôli súčinnosti.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Zareagoval, že tiež predložil návrh na uznesenie, aby sa 

Rada starostov vo štvrtok opäť v tejto veci stretla a nehlasovali o tom. Bude rád, ak sa 
budú dodržiavať štandardné rokovacie poriadky. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Áno, budú o tom hlasovať, ale najprv pán primátor ešte 

vysvetlí technické zázemie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ak mesto Košice nezačne do štvrtka (31.3.) konať a zopakuje sa, 

že uznesenie sa neschváli, tak mesto to v piatok nezvládne. Potrebuje sa pripraviť 
proces a taktiež personálne kapacity, podobne, ako v MČ, ale vo väčšom. Vedieť vo 
štvrtok na obed výsledok, tak to už je nepredstaviteľné, aby v piatok (1.4.) vedeli na 
úrade prijať zmluvu. Áno, musí sa delegovať zodpovednosť na ľudí, nastaviť 
splnomocnenia, urobiť právne kroky.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Magistrát má 500 zamestnancov. Nebol za 3,5 roka 

zmenený zákon o meste Košice. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Dodal, že hlasovali 13 starostovia z 22. 

Opýtal sa kde je 9 starostov? Prečo tu nie sú? Určite by výsledok hlasovania bol iný. Zo 
svojho pohľadu dnes nemal dostatočné odpovede na otázky a horúcou ihlou, keďže aj 
vo veľmi krátkom čase, sa dnešné rokovanie zvolalo, bol preto pri hlasovaní zdržanlivý. 
Už sa poučil na situácii s Covidom, že na sľuby už nedáva. Opäť tu bude chaos, za ktorý 
budú v očiach občanov zodpovedné MČ. Dodal, že samozrejme je za pomoc, chce 
pomôcť, ale vo štvrtok už bude za, alebo nech sú potom na rokovaní RS všetci 
starostovia prítomní a nie ich zástupcovia.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Je škoda, že aj počas online rokovania boli účastní 

zástupcovia starostov, ktorí nemajú právo hlasovať. To je fakt.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Zo svojho pohľadu sa pripravuje tak, že to budú 

robiť mestské časti, lebo najpravdepodobnejšie to takto dopadne.  
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice - Nad jazerom: No, ale odhlasovali NIE. Musia sa 

rozhodnúť, že sa buď stretnú zajtra (30.3.) ráno ešte raz a definitívne sa rozhodnúť, 
pretože, čo vo štvrtok (31.3.) už vyriešia, keď v piatok musia veci fičať? Dokolečka 3 
hodiny rokovať? Ale musia byť na rokovaní všetci starostovia prítomní. 

 



9 
 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Alebo dať hlasovať o tom Per rollam. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Priklonil sa k návrhu p. Vrchotu. Emailom sa starostovia 

vyjadria. 
 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: V každom prípade, je vhodné, aby na rokovaní 

starostov bolo prítomných z 22 starostov aspoň 20. Dodal, že je zato, aby to robili 
mestské časti a predpokladá, že ak sa ráno stretnú, tak sa rozhodne. Navrhuje sa stretnúť 
o 9.00 hodine 30.3.2022. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Technicky nevie v danej chvíli, či to bude možné sa vo 

štvrtok stretnúť, ale tak, ako navrhol pán Vrchota, prikláňa sa k tomu, aby Rada 
starostov hlasovala Per rollam. Otázka sa pripraví, naformuluje sa tak, aby bolo možné 
to odhlasovať Per rollam a budú hlasovať všetci, aj tí, ktorí sa dnes nemohli zúčastniť 
online rokovania, pretože, ak by sa stretli online zajtra, tak sa môže karta obrátiť a 
niektorý iný štatutár sa nebude môcť rokovania zúčastniť alebo aj viacerí. Navrhol, že 
hlasovať bude možné do zajtra (30.3.) do 10.00 hod. Opýtal sa starostov, či súhlasia 
s takýmto procesom hlasovania? 

 Starostovia súhlasili. 
 
p. Dudová, vedúca odd. sociálnych vecí – Informovala starostov, že v tejto chvíli boli mestu 

doručené návrhy výkazov, ktoré zatiaľ zverejnené ešte nie sú. Ide o tri typy výkazov, 
ktoré starostom emailom odošlú. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uviedol, že tieto výkazy budú súčasťou emailu, ktorý sa 

zašle starostom na Per rollam hlasovanie. 
 Ukončil rozpravu a aj samotné rokovanie. 

- - - 
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Vyhodnotenie hlasovania Per rollam  
 
Členom Rady starostov v Košiciach bol dňa 29.3.2022 odoslaný email s textovým súborom 
pre e-hlasovanie spolu s pokynmi ku hlasovaniu. 
Hlasovanie prebiehalo od 29.03.2022 do 30.03.2022 do 10:00 hod. 
 
Lex Ukrajina - príspevok na ubytovanie odídencov v dočasnom útočisku a Diskusia 
k plánovanému koordinovaniu financovania 

 
Rada starostov v Košiciach 
v súvislosti s balíkmi zákonov Lex Ukrajina zo dňa 16.03.2022 v znení neskorších predpisov 
schvaľuje 
že mestská časť, ako oprávnená osoba na poskytnutie príspevku  

a) kontroluje nárok na poskytnutie príspevku,  
b) zasiela ministerstvu prehľad o uplatnených príspevkoch do 15. dňa kal. mesiaca nasle-

dujúceho po kal. mesiaci, za ktorý sa príspevok poskytuje, 
c) mestská časť vypláca príspevok oprávneným osobám do 5 dní od prijatia poukázanej 

sumy. 

 
V lehote bolo doručených 17 hlasov (emailov).  
Po časovej lehote bol doručený jeden hlas od p. Andrejčáka (MČ Dargovských hrdinov), 
ktorý hlasoval „za“, ale do celkového počtu nebol započítaný.  
Štyria štatutári svoj hlas neodoslali – nehlasovali. 
 
Výpis hlasovania: 

Meno a priezvisko člena RS:  Hlasovanie: 

Mgr. Jozef Andrejčák - 

JUDr. Martin Balčík Z 

Damián Exner Z 

JUDr. Jaroslav Hlinka Z 

Ing. Mgr. Miloš Ihnát 0 

Ing. Jozef Karabin, MBA - 

Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová Z 

Ing. Michal Krcho Z 

František Krištof P 

Roland Lacko Z 

Mgr. Ladislav Lörinc - 

Ing. Viktor Mikluš Z 

Ing. Ján Nigut Z 
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Ing. Daniel Petrík Z 

Ing. Igor Petrovčik Z 

Monika Puzderová Z 

Mgr. Marcel Šaňa Z 

Mgr. Ing. Adriana Šebeščáková Balogová - 

Ing. Iveta Šimková - 

Ing. František Ténai, MBA Z 

Ing. Peter Tomko Z 

Mgr. Marcel Vrchota Z 

spolu ZA 15 

spolu PROTI 1 

spolu ZDRŽAL SA 1 

spolu NEHLASOVAL 5 

návrh uznesenia schválený (ÁNO/nie) ÁNO 

 
Vysvetlivky: Z – hlasoval ZA, P – hlasoval PROTI, 0 – ZDRŽAL SA,  - nehlasoval 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut vyhlásil 28. online rokovanie Rady 
starostov v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 29.04.2022 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
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